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�� Strateška�radionica�menadžmenta�Hrvatske�pošte
U�petak� 12.� lipnja� 2015.� godine,� u�Zagrebu� je� održana� strateška� radionica�

menadžmenta�HP-Hrvatske�pošte,�kojoj�je�nazočilo�oko�400�rukovoditelja�iz�svih�
organizacijskih� jedinica.� Uvodnu� riječ� održao� je� Alen� Premužak,� predsjednik�
Uprave�Hrvatske�pošte,�koji�je�opetovano�ukazao�na�važnost�komunikacije,�te�
prezentirao�uvod�u�revidirane�strateške�smjernice�naše�tvrtke.
�Nakon�toga�su�u�tri�dvorane,�timovi��izvršnih�direktora�u�sastavu:��Josip�Udiljak�

i�Mirela�Makovičić�Mujić;�Marko�Jukić�i�Katarina�Špiljak�Žnidar;�Marijana�Miličević�
i�Ksenija�Matan�Jelić,�prezentirali�rezultate�poslovanja,�te�predstavili�pojedinosti�
revidiranih�strateških�smjernica.�Paralelno,�u�četvrtoj�dvorani,�preostali�učesnici�
održali�su�radionicu�na�istu�temu.
Umjesto� zaključka� strateške� radionice:� Zadovoljstvo� radnika� HP-Hrvatske�

pošte�je�najbitnije,�jer�motiviran�i�zadovoljan�radnik�je�najveća�vrijednost�naše�
kompanije.�Radnici�bez�straha�mogu�razgovarati�sa�svojim�nadređenima�te�upo-
zoriti�na�propuste�istih,�naravno�poželjni�su�i�prijedlozi�za�unaprjeđivanje�rada.

Više o strateškoj radionici pročitajte u idećem broju Sindexpressa!
Oni nestrpljivi i znatiželjni, mogu informacije o radionici dobiti odmah!
I to od svog neposrednog rukovoditelja.

RADIONICE, SKUPOVI, SASTANCI
Ovih dana, što organizirano što spontano, održan je čitav niz radionica, sku-

pova, sjednica, sastanaka … na  kojima su sudjelovali radnici i menadžment 
HP-Hrvatske pošte d.d..

 Ali nažalost, ne uvijek u zajedništvu i sinergiji, već ponekad odvojeno. 
Pojedini u (samo)zadovoljstvu u svojim dverima, a drugi pred zidom. 
Zidom šutnje i nerazumijevanja zbilje!
Krenimo redom:

U ponedjeljak, 15. lipnja 2015. go-
dine održan je skup radnika dostave 
– poštara u Branimirovoj  4  u Zagre-
bu.

 Skup radnika je sazvan na traženje 
dostavljača zbog nagomilanih pro-
blema u dostavi na području grada 
Zagreba (i ne samo grada).
Održavanje� skupa� prvotno� je� bilo��

predviđeno� u� sali� dostavljača� (1.� kat),�

ali� što� zbog� goleme� količine� pošiljaka�
i� pretrpanih� rajona,� što� zbog�navodne�
„zabrane�održavanja�skupa“�(!?)�u�sali�
dostavljača,�poštari�koji�su�se�odazvali�
skupu� započeli� su� svoju� „seobu�naro-
da“.�Neposredno�prije�početka�skupa,�
iz� sale� poštara,� krenuli� su� sa� seobom�
u�sindikalnu�dvoranu�na�3.�katu,�ali�gle�
čuda,�i�ona�je�već�bila�zauzeta!�Nije�bilo�
druge�nego�sve�poštare�pozvati�da�se�

Skup radnika u Branimirovoj



U ponedjeljak ujutro, hodnicima Branimirove, u umjetno stvorenom 
metežu i „seobi naroda“ odzvanjali su odlučni poštanski koraci! 

Među „nezadovoljnicima“ bilo je mnogo mojih prijatelja i kolega poštara! 
Bio je i jedan s bradom. Šutljiv, miran staložen… Čini mi se, samo mi se 
čini, da su neki zazivali njegovo ime - Matija. Matija Gubec se zove!

U Zagrebu i Zagrebačkoj 
županiji poštari od ovog 

tjedna, uz redovan posao, 
očitavaju i plin

Na� javnom� natječaju� zagrebačke�
Gradske� plinare,� koja� je� zbog�
pojačanog� posla� od� mjesec� dana�
tražila�dodatne� radnike,� najbolju�po-
nudu� dala� je� upravo� HP-Hrvatska�
pošta.�Plinara�se�ove�godine�odlučila�
za�poštare�jer�lani�nisu�bili�zadovoljni�
studentskim� angažmanom.� Pretpo-
stavljaju� vjerojatno� da� građani� iona-
ko� imaju�povjerenje�u�svoje�poštare.�
Plinara� je�prije�plin�očitavala� kvartal-
no,�a�sada�to�mora�dva�puta�godišnje�
(ove� godine� jednom).� Tako� će� oko�
300� poštara� do� 15.� srpnja� posjetiti�
182.000�kućanstava.
Prema� obavijesti� menadžmenta,�

za� svako� uredno,� pravovremeno� i�
točno� očitanje� plinskog� brojila� koje�
je�obavljeno�unutar�radnog�vremena,�
poštarima�će�se�isplatiti�1�kuna�neto!

još� jednom� presele,� ali� ovaj� put� u� pro-
storiju� radničkog� vijeća� gdje� je� skup� i�
održan!
Stopostotni� odaziv� poštara� na� skup�

radnika,�kakav�nije�zabilježen�u�Zagrebu�
već� odavno,� svakako� je� rezultat� neza-
dovoljstva�poštara,�a�kap�koja� je�prelila�
čašu�je�očitavanje�plinskih�brojila�u�gra-
du�Zagrebu�i�Zagrebačkoj�županiji!

I bez očitanja plinomjera već sada 
velika većina poštara dolazi ranije na 
posao i vraća se sa dostave u poštu 
iza radnog vremena. 

Na pitanje da li će im biti plaćeni 
prekovremeni odrađeni sati, dobili su 
odgovor menadžmenta da je njihovo 
radno vrijeme od 7,00 do 15,00 sati.
Stoga�je�za�očekivati�da�hrvatski�poštari�

nakon� ovakvih� uputa� menadžmenta� i�
njihovog� promišljanja� organizacije� rada�
dostave� pošiljaka,� svaki� dan� dolaze� na�
posao�u�7,00�sati,�maksimalno�korektno�i�
po�propisu�odrade�svojih�8�sati�plaćenog�
rada,�te�u�15,00�sati�krenu�svojim�domo-
vima.�

Nitko još u Hrvatskoj nije do-
bio otkaz zato što je savjesno i 
odgovorno radio 8 sati dnevno, 
poštovao interno radno vrijeme i 
ostvario predviđenu kvalitetu!

Dan�poslije�skupa�u�Zagrebu,�u�uto-
rak� 16.� lipnja� 2015.� godine,� održan� je�
(već� ranije� dogovoreni)� radni� sasta-
nak� varaždinskih� poštara� � s� izvršnim�
direktorom� i� voditeljem� područja,� a�
kojem�su�prisustvovali� i�povjerenici� re-
prezentativnih�sindikata�koji�su�i�inicirali�
održavanje�sastanka.
� Problemi� slični� kao� i� u� Zagrebu,� ali�

bez�očitanja�brojila.�Za�sada!
�Preopterećenost,�prekovremeni� rad,�

nedovoljan� broj� radnika,centralizacija,�
ABCD� dostava,� preveliki� rajoni,� bolo-
vanja,�produktivnost,�potrgane�cipele� i�
službena�odjeća,�male�plaće…�proble-
mi�su�koji� tište�poštare�sa�sjevera.�Na-
kon�uvodnih�izlaganja�menadžmenta�o�
trendovima�na�poštanskom�tržištu�i�pri-

Radni sastanak poštara i menadžmenta u Varaždinu

Na pitanje pomoćnika ID Divizije 
pošte da li su zadovoljni novim tor-
bama svi prisutni poštari su gro-
moglasno odgovorili:  NEEEEE....



ODRŽANA SJEDNICA NADZORNOG ODBORA HP d.d.
Prošli�utorak�(09.6.)�održana�je�10.�sjednica�Nadzornog�odbora�
Hrvatske�pošte,�s�koje�izdvajamo:
-�prihvaćeno�je�Godišnje�izvješće�o�stanju�društva�HP�d.d.�i�ovisnog�

društva�za�2014.�godinu
-� prihvaćen� je� Izvještaj� o� godišnjem� popisu� imovine� i� obveza� na� dan�

31.12.2014.�godine
-�prihvaćeno�je�izvješće�Revizorskog�odbora�HP-a.�Obzirom�na�istek�mandata,�

Ksenija�Matan�Jelić�ponovo�je�imenovana�za�člana�Revizorskog�odbora�HP-a
-�prihvaćeni�su�godišnji�izvještaj�o�poslovanju�HP-a,�izvješće�neovisnog�revi-

zora,�nekonsolidirani�i�konsolidirani�godišnji�financijski�izvještaji�za�2014.g.
-�NO�dao�je�suglasnost�i�prihvatio�odluku�Uprave�kojom�se�ostvarena�dobit�

u� iznosu�84,19�mil.� kuna� raspoređuje�za�pokriće�prenesenog�gubitka� iz�pre-
thodnih�godina
-�dana�je�suglasnost�za�zapošljavanje�13�radnika�određenih�stručnih�sposob-

nosti�i�znanja�koje�nemaju�radnici�HP-a�(elektrotehnika,�građevinarstvo,�nabava,�
pravna�podrška...)
-�NO�je�dao�suglasnost�i�uputio�Glavnoj�skupštini�na�donošenje�odluke�o�ime-

novanju�revizora�za�2015.g.�(temeljem�javne�nabave�–�AUDIT�d.o.o.)
-�održana�je�prezentacija�trenutnog�statusa�i�plana�razvoja�evotv
Za�dodatne�informacije�možete�se�javiti�predstavnicima�radnika�u�Nadzornom�

odboru:�Željko�Vidaković�(RSRH;�rsrh@rsrh.hr)��i�Milan�Jukić�(HSP).�

Velika bitka za pisma 

kazane� učinkovitost� poštara,� zaredala�
su� pitanja� poštara� i� rasprava.� Raspra-
va� se� pretvorila� u� razgovor,� razgovor��
u� prijedloge,� a� prijedlozi� u� zaključak.�
Tako�će� trojica�poštara�(dragovoljaca� i�
slučajnim� odabirom� izabranih)� nakon�
„teoretske� pripreme“� o� normiranju� i�
produktivnosti,� neposredno� sudjelova-

ti�u�preispitivanju�i�analizi�pojedinih,�po�
poštarima�najopterećenijih�rajona.

Varaždinski poštari, očito su 
svjesni da su dio globalnog, hr-
vatskog poštanskog problema, ali 
oni ne žele biti samo dio proble-
ma, već žele biti i dio rješenja!

Najava�City�Ex-a�da�će�otpustiti�700�
radnika,�a�ostaviti�ih�170�i�baviti�se�samo�
dostavom�paketa�nije�neočekivana.
�Jedino�na�takav�način�mogu�opsta-

ti,�jer�potencijalne�kupce�zanima�tržište�
na� kojemu� legalno� mogu� ostvarivati�
profit.� City� Ex,� svima� je� znano,� svoju�
ekspanziju� prije� liberalizacije� tržišta�
poštanskih� usluga� ostvario� je� strate-
gijom� pronalaženja� zakonskih� rupa� i�
drugih� po� legalnosti� sumnjivih� i� upit-
nih�radnji.�Kada�bi�osjetili�da�im�se�re-
gulator�na�neki�način�sprema�stati�na�
put�odjednom�bi�pokazivali� veliku�bri-

gu� za� svoje� radnike� korištenjem� me-
dijskog�prostora�za�javni�plač�i�objavu�
članaka�kojima�bi�se�obrušili�na�državu�
i�HP-�Hrvatsku�poštu�d.d.�Samo�nebo�
zna� kako� su� uspijevali� rasti� na� tržištu�
uz�nekvalitetnu�uslugu�koju�su�poticali�
mizernim� plaćama,� više� sličnim� milo-
stinji,�i�držanjem�radnika�u�neizvjesno-
sti�stalnim�kratkoročnim�produženjima�
ugovora�o� radu.�Mijenjali� su� vlasnike,�
strane�kompanije,�više�puta.�One�su�u�
njima�vidjeli�dobar�potencijal�za�zaradu�
i�prostor�za�širenje�u�nadolazećoj�libe-
ralizaciji.� Ulaskom� RH� u� EU� stvari� su�
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Važna obavijest - idući broj Sindexpressa izlazi 1. srpnja 2015. godine!

 � Dan antifašističke borbe                     ČESTITAMO
Dan antifašističke borbe je državni blagdan u Republici Hrvatskoj koji se 

slavi 22. lipnja. Obilježava se u znak sjećanja na 22. lipnja 1941. kad je u 
šumi Brezovica kod Siska osnovan Prvi sisački partizanski odred, ujedno i 
prva antihitlerovska postrojba u tadašnjoj okupiranoj Europi.

 � Dan državnosti            ČESTITAMO
Dan državnosti u Republici Hrvatskoj je blagdan 

koji se obilježava 25. lipnja, na dan kada je 1991. 
godine Hrvatski sabor donio Ustavnu odluku o 
samostalnosti i suverenosti Republike Hrvatske 
proglašavajući Republiku Hrvatsku samostalnom i 
neovisnom državom.

počele�sjedati�na�svoje,�pa�umjesto�da�
napreduje� City� Ex� krenuo� je,� najprije�
postepeno,�a�zatim�naglo�-�niz�brdo.�To�
nam� je� svima� dovoljan� pokazatelj� na�
kakvom� je�poslovanju�City�Ex� rastao.�
Sada�je�učinjena�golema�šteta,�kako�za�
njihove� radnike,� tako� i� za� radnike�Hr-
vatske�pošte.�Uzeli�su�nam�onih�često�
spominjanih�oko�700�milijuna�kuna.�Da�
su�barem�ti�novci�usrećili�radnike�City�
Ex-a�ne�bi�nam�ni�bilo�toliko�žao.�Oni,�
usprkos� tome,� nisu� živjeli� bolje� niti�
su� imali� lakše� uvjete� rada,� a� naše� su�
plaće� i�druga�materijalna�prava� iz�ko-
lektivnog�ugovora�počeli�padati.�Izvje-
stan� je� bio� pad� na� tržištu� poštanskih�
usluga�zbog�razvoja�novih�tehnologija�
i�informatičke�kulture�korisnika,�libera-
lizacije�tržišta�i�konkurencije,�ali�on�u�fi-
nancijskom�smislu�za�nas�ne�bi�bio�to-
liko�brz�da�je�City�Ex�radio�po�pravilima�
i�bio�pošten�konkurent.�Vjerojatno�bi�i�
oni� danas� bolje� poslovali� da� su� imali�
umjerenije�apetite� i� realniju�strategiju.�
Čak�i�sada,�kada�ih�realnost�vraća�na�
početne�temelje�i�daje�im�priliku�da�se�
koliko-toliko�održe�u�poslu,�City�ex�ne�

prestaje�s�optužbama�na�račun�HP-Hr-
vatske�pošte.
� Jutarnji� list,� od� 07.06.2015.god.,�

donosi� članak� pod� naslovom:� „Veli-
ka�bitka�za� tržište�poštanskih�usluga“�
u�kojemu� �možemo�pročitati� neke�od�
optužbi.� Međutim,� vjerojatno� u� Cityju�
nisu�očekivali�da�će�autorica�dozvoliti�
i�drugoj�strani�da�kaže�svoje,�pa�ćemo�
umjesto�zaključka�prenijeti�dio�članka�
koji�nam�budi�nadu:�����

„Hrvatska pošta danas je bitno efika-
snija kompanija nego što je bila prije 
samo pet godina. Procjene ukazuju 
da će prihodi tijekom sljedećih neko-
liko godina biti stabilni, a što je puno 
važnije, operativni rezultat bit će vrlo 
dobar i omogućiti nam investicije koje 
će donositi nove prihode - ističu u HP-
u.“ 
Po� svojoj� vokaciji� RSRH� izražava�

žaljenje� i�solidarnost�s� radnicima�City�
Ex-a� koji� će� ostati� bez� posla,� ali� se�
nadamo�da�će�zbog�znanja� i� iskusta-
va�koje�su�stekli�ubrzo�pronaći�novog�
poslodavca� koji� će� znati� više� cijeniti�
njihov�rad.


